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PROTOKÓŁ 

Z OBRAD LIV SESJI VIII KADENCJI (2018 -2023) 

RADY MIEJSKIEJ W DRZEWICY 

z dnia 29 grudnia 2022 roku. 

Obrady rozpoczęto 29 grudnia 2022 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:33 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

I .Zdzisław Abramczyk 
2. Witold Gapys 
3. Renata Kałużna 
4. Jan Michalski 
5. Lech N owak 
6. Barbara Olczykowska 
7. Karol Podogrocki 
8. Włodzimierz Pomykała 
9. Joanna Popis 
10. Komad Sobolewski 
11. Łukasz Sobolewski 
12. Andrzej Szczepanik 
13. Krzysztof Walczyk 
14. Dorota Wiktorowicz 
15. Eugeniusz Wrzesień 

1. Otwarcie sesji przez Przewodniczącą Rady. 

Obrady LIV Sesji Rady Miejskiej w Drzewicy otworzyła i powitała zaproszonych gości Pani 
Dorota Maria Wiktorowicz-Przewodnicząca Rady Miejskiej w Drzewicy. 

W /w poinformowała, że obrady Rady Miejskiej w Drzewicy są transmitowane na żywo w 
Internecie i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących dźwięk oraz obraz. Nagrania obrad 
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Drzewica. 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zalogowanie się, po czym sprawdziła kworum. 
Przewodnicząca stwierdziła, że na stan Rady 15 w sesji uczestniczy 15 radnych. 
W związku z tym sesja jest prawomocna, jak i podejmowane na niej uchwały. 



W dyskusji wzięli udział: 
- Dorota Wiktorowicz 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad wszyscy otrzymali, po czym go 
odczytała. Następnie zwróciła się z pytaniem: Czy są uwagi do porządku obrad? 

Uwag nie wniesiono. 

3. Przyjęcie protokółów z poprzednich sesji z 30.11.2022 r. i 19.12.2022 r. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się z pytaniem: Czy są uwagi do protokółów z poprzednich 
sesji? 

Uwag nie zgłoszono. 

Glosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokółów z poprzednich sesji z 30.11.2022 r. i 19.12.2022 r .. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Lech Nowak, Barbara 
Olczykowska, Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, 
Łukasz Sobolewski, Andrzej Szczepanik, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 
Eugeniusz Wrzesień 
4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej (od 30.11. do 29.12.2022 r.). 

Aktualnie trwa podpisywanie umów z mieszkańcami, którzy są uczestnikami projektu pod 
nazwą „Odnawialne źródła energii w Gminie Drzewica" zakładającego montaż instalacji 
fotowoltaicznych, solarnych i kotłów na biomasę - łącznie 31 O instalacji. Jego wartość 
wynosi prawie 5 mln zł., przy unijnym dofinansowaniu w wysokości niemal 3,9 mln zł. 
Zakres zadania obejmuje zakup i montaż na prywatnych posesjach: - 237 instalacji 
fotowoltaicznych, 58 instalacji solarnych (kolektory słoneczne na ciepłą wodę i 15 pieców 
na biomasę. W przypadku instalacji solarnych mieliśmy więcej wniosków, niż możliwości 
sfinansowania tych urządzeń, dlatego było przeprowadzone publiczne losowanie. 

Trwają również aktualnie prace związane z podpisaniem umowy z Wojewódzkim Funduszem 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na realizację Programu „Ciepłe 
Mieszkanie". Właściciele mieszkań prywatnych w budynkach wielorodzinnych będą mogli 
uzyskać dofinansowanie na projekty proekologiczne. Na ten cel otrzymaliśmy - 215.000 zł. 

W miesięczniku „ Wspólnota" ukazał się ranking mówiący o nakładach samorządów 
w latach 2018-2021na instalacje ekologiczne OZE. Drzewica znalazła się jako zdecydowany 
Lider w powiecie opoczyńskim oraz jest wysoko, bo na 18 miejscu w Polsce wśród prawie 
600 miasteczek w skali kraju. Wykonywane zadania przyczyniają się do podnoszenia jakości 
życia mieszkańców poprzez ułatwienie, czy tańsze funkcjonowanie poszczególnych 
nieruchomości. 



W minionym okresie w Urzędzie Marszałkowskim zostały podpisane dwie umowy": 

- zwiększenie dofinansowania na drogę w Trzebinie - 60.000 zł. 

- dofinansowanie przewozów autobusowych w ramach funduszu rozwoju połączeń 
użyteczności publicznej - 521.358,10 zł. 

Odbyło się spotkanie grupy zakupowej Gminy Drzewica, która wspólnie starała się dokonać 
zakupu energii elektrycznej. Okazało się, że w wyniku trzech przetargów nie wpłynęła żadna 
oferta i temu też poświęcone było to spotkanie. Jest propozycja, żeby rozszerzyć grupę 
zakupową. Wstępny projekt jest taki, żeby trzy grupy zakupowe utworzyły jedną większą. 
Daje to teoretycznie i praktycznie większe szanse na korzystniejsze ceny w przyszłości. 

Został podpisany akt notarialny z przedstawicielami PKP. Gmina Drzewica nieodpłatnie stała 
się właścicielem czterech nieruchomości gruntowych m.in. drogę prowadzącą od drogi 
wojewódzkiej w kierunku przystanku kolejowego w Drzewicy, co daje nam w przyszłości 
przebudować tę drogę, wybudować chodniki, parking strzeżony, oświetlenie. 

Urząd Miejski uruchomił platformę zgłoszeń dla mieszkańców naszej gminy. Można się 
zalogować na stronie Drzewica w dialogu pl., gdzie mieszkańcy mogą zgłaszać swoje 
wnioski, czy propozycje, co w sposób automatyczny będzie skierowany do poszczególnych 
pracowników Urzędu lub jednostek administracyjnych Urzędu Miejskiego. Burmistrz 
zachęcił wszystkich mieszkańców do aktywności, do uczestnictwa w tej formie dialogu. 

W miesiącu grudniu, w okresie przedświątecznym, odbyła się kontynuacja spotkań -
odwiedzin osób w wieku 90 + na terenie Gminy Drzewica. Burmistrz wspólnie 
z Dyrektorem Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Panią Janiną Rosłaniec 
odwiedził 54 seniorów, którym wręczono upominki i karty świąteczne. 
MGOPS udzielił również pomocy dla rodzin i osób samotnych w okresie przedświątecznym: 
-wydano 1 OO paczek żywnościowych, świątecznych na kwotę - 1 O.OOO zł. 
- wypłacono zasiłki celowe, okresowe i celowe specjalne dla 88 rodzin. 

W Regionalnym Centrum Kultury odbył się koncert na rzecz dzieci z Ukrainy. 

Odbył się również VII andrzejkowy rajd pieszy. Gwoździem tego rajdu były wzloty balonem 
w miejscowości Dąbrówka . Organizatorzy to LGD „Nad Drzewiczką" oraz Centrum 
Aktywności Lokalne w Drzewicy. 

Odbyło się szereg spotkań o charakterze świątecznym, mikołajkowym. Burmistrz 
podziękował za zaproszenia oraz osobom, które się zaangażowały w tego typu 
przedsięwzięcia. 

Udział w spotkaniu świąteczno-noworocznym u Marszałka, Wojewody w Łodzi oraz 
Wojewódzkiej Rady Olimpijskiej, skąd przywiezionych zostało kilkadziesiąt leksykonów 
olimpijskich. To znakomite nagrody dla młodych mieszkańców dzieci i młodzieży naszych 
sportowców. W leksykonie istotną częścią są osiągnięcia olimpijskie naszych górskich 
kajakarzy. 

Udział w Szkole Podstawowej w Brzustowcu w spotkaniu opłatkowym połączonym 
z podsumowaniem Projektu „Opoczyńskie poznaj na nowo". 



Udział w spotkaniach opłatkowych w Szkole Podstawowej w Idzikowicach, w Szkole 
Podstawowej w Domasznie oraz w miejscowości Werówka. 

W Regionalnym Centrum Kultury w Drzewicy - Wigilia dla 40-tu osób samotnych i 
niepełnosprawnych zorganizowana przez Drzewickie Centrum Wolontariatu „ Ofiarna Dłoń" 
oraz Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Drzewicy. 

Udział w imprezach sportowo- rekreacyjnych w klimacie świątecznym - turniej mikołajkowy 
piłka siatkowa oraz kajakowy „Mikołajki" zorganizowane przez LKK Drzewica. 

Udział w pracach stałych komisji Rady Miejskiej w Drzewicy. 

Sprawy bieżące Urzędu Miejskiego w Drzewicy. 

W okresie między sesjami tj. od 30.11.2022 do 29.12.2022 
Ogłoszono przetarg 

W dniu 12 grudnia 2022 ogłoszono przetarg na „Budowę budynków o funkcji sportowej, 
kulturalnej i turystycznej na terenie gminy Drzewica. (Idzikowice, Świerczyna i 
Radzice)". 
Termin składania ofert: 29 grudnia 2022, godz. 13.00 
Zadanie realizowane w ramach środków z Programu Polski Ład. 

Rozstrzygnięto przetarg 

W dniu 16 grudnia 2022 rozstrzygnięto przetarg na „Zmniejszenie emisji zanieczyszczeń 
poprzez wymianę źródeł ciepła w Gminie Drzewica". 
Zadanie 1. Dostawa kotłów gazowych (60 szt.). 
Cena oferty : 2.094.007,56 zł 
Termin realizacji : 255 dni od daty zawarcia umowy 
Wykonawca : ASH Remigiusz Skowroński z Ostrołęki. 
Zadanie 2. Dostawa kotłów na biomasę (48 szt.). 
Cena oferty : 1.187.773,20 zł 
Termin realizacji: 255 dni od daty zawarcia umowy 
Wykonawca: Ergo Ekologia Sp. z o.o. z Warszawy 

Przeprowadzono przetarg 

W dniu 8 grudnia 2022 przeprowadzono trzeci przetarg na „Zakup energii elektrycznej do 
grupy zakupowej „Drzewica". 
Nie złożono żadnej oferty - tak samo jak w poprzednich postępowaniach. 
W zaistniałej sytuacji zamawiający zawrze umowę ze sprzedawcą rezerwowym (w naszym 
przypadku PGE Dystrybucja) za gwarantowaną kwotę 790,00 zł/MWh netto. W roku 
bieżącym płaciliśmy 494,80 zł netto za MWh. 
Informacja dodatkowa - od 15 grudnia opłaty za ciepło wzrosły o 1 OO %. 

W dniu 16 grudnia 2022 zawarto umowę na „Odbieranie i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Drzewica w 
pierwszym półroczu roku 2023" 



Cena oferty : 1.061.877,60 zł 
Wtym: 
Odbiór odpadów zmieszanych : 1.242,00 zł/Mg (szacujemy 580 ton) 
Odbiór odpadów segregowanych: 1.047,60 zł/Mg (szacujemy 326 ton). 
Wykonawca : PGKiM Drzewica. 
Termin realizacji do 30 czerwca 2022r. 

Przeprowadzono zapytanie ofertowe 

W dniu 30 listopada przeprowadzono zapytanie ofertowe na „Prowadzenie konserwacji i 
utrzymanie sprawności oświetlenia drogowego na terenie gminy Drzewica w roku 2023." 
W wyznaczonym terminie złożono 1 ofertę . 

Cena za obsługę 1 punktu oświetlenia ulicznego na miesiąc 3,70 zł (netto) było 3,20 zł 
(netto), mamy 1366 punktów oświetlenia objętych zapytaniem. 
Cena za obsługę 1 punktu sterowania 9,00 zł netto , było 8,00 zł , mamy 66 punktów 
sterowania. 
Wykonawca : Zakład Robót Elektrycznych Edward Ziębicki z Brzustowca. 

Trwa realizacja zadania 

Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Drzewicy. 

Odebrano zadania 

Rozbudowa sieci wodociągowej w Idzikowicach. 
Budowa zjazdów na posesje w Żardkach. 
Budowa parkingu w Radzicach Dużych. 

Budowa altany przy budynku SENIOR+. 
Budowa oświetlenia drogowego ul. Kilińskiego ,Staszica, Jelnia. 
Remont oświetlenia na osiedlach. 
Dostawa wiat przystankowych. 
Dostawa ławek solarnych. 

Burmistrz poinformował, że do Urzędu Miejskiego wpłynęło 787 wniosków na węgiel średni 
i 248 wniosków na ekogroszek. 
Węgiel sprzedano dla 559 osób w ilości 596 ton. 
Nie zrealizowano sprzedaży dla 209 osób w ilości 430 ton. 
Ekogroszek sprzedano dla 239 osób w ilości 335 ton. 
W dniu 28 grudnia br. został podpisany aneks do umowy z Polską Grupą Górniczą -
przedłużenie do kwietnia przyszłego roku. Będą również podpisane aneksy do umów 
z przedsiębiorcami, którzy zajmują się dystrybucją węgla t.j. z P. Malinowskim, 
z P. Nowakiem, z P. Królem z Drzewicy oraz z P. Gosą z Radzie Małych. 
Wcześniej , 20 grudnia br. zostało wysłane do PGG zapotrzebowanie na węgiel na rok 2023 
sortymenty grube, czyli kostkę i orzech - 1.500 ton, sortyment średni ekogroszek - 450 ton. 
Węgiel będzie można kupować po cenie ostatniego kwartału br. 
Aktualnie czekamy na ofertę PGG, po otrzymaniu będziemy mogli ustalić terminy transportu. 
W roku bieżącym nasze zapotrzebowanie zgłoszone do PGG było wyższe niż oferta nam 
zaproponowana i dlatego opał nie dotarł do każdego mieszkańca. 



W związku z powyższym w roku przyszłym w pierwszej kolejności węgiel będzie 
dostarczony tam, gdzie mieszkańcy w tym roku nie mogli go zakupić . Wnioski będzie można 
składać już od jutra na naszej stronie internetowej . Wnioski będą również do odebrania w 
Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Drzewicy. Zgodnie z ustawą o zakupie węgla po 
cenach preferencyjnych jest konieczne ponowne złożenie wniosku od 2 do 16 stycznia2023 
roku. 

Odbędą się konsultacje społeczne w sprawie projektów Statutów Sołectw. Burmistrz poprosił 
sołtysów o pozostanie po sesji, celem przekazania informacji w tej materii. 

Od 3 stycznia 2023 roku obowiązują nowe zasady dotyczące Programu „Czyste Powietrze". 
Gmina Drzewica będzie utrzymywała Punkt Konsultacyjny dla mieszkańców w ramach tego 
projektu, będą tylko zmienione godziny pracy tego punktu od godz. 12:00 do godz. 14:00 na 
parterze w pokoju nr 6. Zmiany - od nowego roku zostały podwyższone progi dochodowe 
poszczególny poziom finansowania wzrostu również maksymalne dotacje dla poszczególnych 
kategorii kosztów i poszczególnych poziomów. Poziom podstawowy wzrost z 30 % do 25 % 
kosztów kwalifikowanych poziom podwyższony 60 do 70 % i wreszcie poziom najwyższy 90 
% do 1 OO %. Dla części mieszkańców będzie można złożyć drugi wniosek, jeżeli ktoś był 
beneficjentem i w ramach tego projektu otrzymał dofinansowanie, zamontował sobie nowy 
piec, po raz kolejny może złożyć wniosek na ocieplenie budynku przez wymianę okien 
ewentualnie wymianę wentylacji na mechaniczną. 

W okresie sprawozdawczym zrealizowano również programy zdrowotne: 
- Program profilaktyki wad postawy dla uczniów klas czwartych szkół podstawowych 

z terenu Gminy Drzewica na lata 2022-2024 - przebadano w Poradni Rehabilitacyjnej 
85 uczniów, koszt 5.950 zł. 

- Program profilaktyki wykrywania wad słuchu i wzroku dla uczniów klas pierwszych szkół 
podstawowych z terenu Gminy Drzewica na lata 2022 - 2024 
- przebadano w Poradni Okulistycznej 110 uczniów - koszt 7. 700 zł. 
- przebadano w Poradni Otolaryngologicznej 111 uczniów - koszt 7.770 zł. 
Dowóz dzieci na badania - 4.250 zł. 
Ogółem koszt programów wyniósł - 25.670 zł. 

- Akcja profilaktyki nowotworu gruczołu krokowego u mężczyzn w przedziale wiekowym 
50 - 69 lat z terenu Gminy Drzewica 
- zbadano 39 mężczyzn, ogólny koszt - 5.460 zł. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Janusz Reszelewski 
- Dorota Wiktorowicz 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Drzewica na lata 2022 - 2027. 

Przewodnicząca Rady oddała głos p. Irenie Jóźwickiej - Skarbnikowi Gminy, która 
wyjaśniła, że kiedy zmienia się wielkość dochodów, wydatków, czy deficyt budżetu, zmienia 
się również Wieloletnia Prognoza Finansowa, która zawiera aktualizacje dochodów, 
wydatków, zadań inwestycyjnych. 
Równocześnie, po wprowadzeniu zmian w budżecie, wprowadzane są zmiany w WPF, które 
są konsekwencją tej uchwały. WPF obejmuje planowane wydatki, zadania inwestycyjne na 
lata 2022-2027. 



Informacja obejmuje zmiany budżetu gminy za okres od 19.12.2022 do 29.12.2022 r. 

DOCHODY 
Zwiększono dochody o kwotę -146.479,00 zł w tym: 
a) dochody bieżące zwiększono o kwotę - 146.000,00 zł (dotacje na zadania zlecone o kwotę -
4.479,00; z innych dochodów bieżących - 142.000,00 zł 
( zakup i dystrybucja węgla) 
WYDATKI 
Zwiększono wydatki ogółem o kwotę - 146.479,00 zł w tym: wydatki bieżące o kwotę -
146.479,00 
Dokonano zmiany klasyfikacji budżetowej dochodów i wydatków (dodatek 
węglowy,podmioty wrażliwe,gospodarstwa domowe oraz zakup 
i sprzedaż węgla) Zmian dokonano na podstawie wyjaśnień Ministerstwa Finansów) 
Budżet po zmianach wynosi : 
Dochody - 61.270.638,35 w tym : 
dochody bieżące - 58.331.763,61 zł; dochody majątkowe - 2.938.874,74 zł 
Wydatki - 64.890.265,21 w tym: 
wydatki bieżące - 55.467.920,76 zł; wydatki majątkowe - 9.422.344,45 
Deficyt budżetu 
Nie uległa zmianie kwota deficytu 
Na dzień 29.12.2022 deficyt wynosi - 3.619.626,86 zł 
Przychody budżetu 
Przychody na dzień 29.12.2022 wynoszą - 4.775.415,22 zł 
Rozchody budżetu 
Plan rozchodów na dzień 29.12.2022 wynosi - 1.155. 788,36 zł. 
Wykaz przedsięwzięć 
Uaktualniono limity zobowiązań na poszczególne przedsięwzięcia. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Irena Jóźwicka 
- Dorota Wiktorowicz 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica 
na lata 2022 - 2027. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Lech Nowak, Barbara 
Olczykowska, Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, 
Łukasz Sobolewski, Andrzej Szczepanik, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 
Eugeniusz Wrzesień 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2022. 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany dotyczące poszczególnych pozycji dochodów oraz 
wydatków z uwzględnieniem zadań inwestycyjnych. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Uwag nie wniesiono. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Drzewica na rok 2022. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Lech Nowak, Barbara 
Olczykowska, Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, 
Łukasz Sobolewski, Andrzej Szczepanik, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 
Eugeniusz Wrzesień 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Drzewica na lata 2023 - 2027. 

Burmistrz poinformował, że budżet na 2023 rok to budżet wybitnie proinwestycyjny. 
Na inwestycje przeznaczona jest rekordowa kwota 36,4 mln zł., co stanowi 43,4 % 
ogólnej puli wydatków. 
Największymi zadaniami inwestycyjnymi będą: 
- kontynuacja rozbudowy oczyszczalni ścieków przy ul. Słowackiego w Drzewicy, 
- budowa i modernizacja infrastruktury drogowej ( ul. Błonie w Drzewicy, Żardki Kolonia, 
Zakościele, Brzustowiec ), 
- realizacja projektów „Odnawialne źródła energii w Gminie Drzewica" 

i „Zmniejszenie emisji zanieczyszczeń poprzez wymianę źródeł ciepła w Gminie 
Drzewica", 

- budowa budynków o funkcji sportowej, kulturalnej i turystycznej ( Idzikowice, 
Świerczyna i Radzice ). 

P. Irena Jóźwicka-Skarbnik Gminy poinformowała, że budżet na 2023 rok nie jest budżetem 
łatwym. Konstruując budżet tak robimy, żeby pozyskać dodatkowe środki zewnętrzne. Każda 
wioska, miejscowość nie może narzekać. Ten rok zamykamy bez kredytu. W części opisowej 
wydatki inwestycyjne są zapisane orientacyjnie. Dopiero po rozstrzygnięciu przetargów mogą 
być zmiany. Zawsze na tym etapie budżetu są takie zapisy. 
P. Skarbnik poinformowała, że mamy dwie opinie z RIO, które są pozytywne. Były dwie 
uwagi, które zostały uwzględnione: pracownicy interwencyjni byli zapisani w dziale drogi, 
obecnie są w dziale pracowników; druga uwaga zadania zlecone - 62.254 zł.- ta kwota 
została wprowadzona po stronie dochodów i po stronie wydatków. W części opisowej są 
zawarte wszystkie informacje. Musimy zabezpieczyć wydatki bieżące, na które nie mamy 
wpływu. Deficyt będzie wynosił 8 mln zł. Zaplanowany kredyt 6 mln zł. Z tego roku do 
spłaty jest pożyczka do WFOŚiGW -47.000 zł. Budżet w trakcie roku się zmienia. Niektóre 
inwestycje dojdą, niektóre będą tańsze. 



Na ten moment nie wiemy, na co można uzyskać środki z WFOŚiGW. Po upływie I 
kwartału zobaczymy, co można zmienić. Budżet jest trudny i kwotowo i ilościowo. Doszły 
nam jeszcze zadania, których nie mieliśmy - węgiel. Zaplanowane na 2022 r. 972 tony węgla 
- to jest b. duży przerób w ciągu miesiąca. U nas idzie to bardzo sprawnie, systematycznie. 
Burmistrz - jesteśmy jedną z trzech gmin w województwie, która sprawnie to zorganizowała. 
W przyszłym roku wzrośnie o 100 % cena energii i ciepła. Inwestycje, które się nie zakończą 
w 2023 roku przejdą do realizacji w 2024 roku. 
Pani Skarbnik odczytała Uchwałę Nr 11/319/2022 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Lodzi z dnia 13 grudnia 2022 roku 
w sprawie opinii do projektu uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz 
możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Drzewica. 
RIO pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2023 - 2027 Gminy Drzewica oraz możliwość sfinansowania w 2023 
roku planowanego deficytu budżetu Gminy Drzewica. 
Określone w WPF kwoty dochodów oraz wydatków budżetu są wielkościami 
prognozowanymi. 
Kwoty spłat rat kapitałowych kredytów przypadających na lata 2023 - 2027 oraz wydatków 
na obsługę długu przyjęto na podstawie ich wielkości wynikających z zawartych umów 
kredytowych i planowanych do zaciągnięcia kredytów i pożyczek w roku 2023. 
Planowane dochody okresu 2023 - 2027 przedstawiają się następująco: 
w roku 2023 - 75.090.989,37 zł. 
w roku 2024 - 49.133.800,00 zł. 
w roku 2025 - 49.358.795,00 zł. 
w roku 2026 - 51.827.145,00 zł. 
wraku 2027 - 54.417.751,00zł. 

Szacując dochody określono ich wielkość na podstawie realizacji za III kwartał 2022 oraz 
wzrost średnio o 1 O % z wyjątkiem subwencji, dotacji oraz udziałów w podatku dochodowym 
od osób prawnych, wielkości te w roku 2023 wprowadzono na podstawie otrzymanych 
decyzji. 
W kwocie planowanych dochodów w poszczególnych latach zaplanowano również dochody 
związane z realizacją ustawy z dnia 13 września 1996 roku 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
Dochody na projekty finansowane z udziałem środków o których mowa w art. 5 ust. I 
pkt.2 i 3 ustawy przyjęto na podstawie podpisanych umów, których realizacja przewidziana 
jest w roku 2023 oraz środków, które gmina otrzyma jako zwrot z roku 2022. 
Planowane wydatki na lata 2023 -2027 przedstawiają się następująco: 
w roku 2023 - 83.827.650,55 zł. w tym majątkowe - 36.380.651,26 zł. 
w roku 2024 - 47 .586.435,68 zł. w tym majątkowe - 4.500.000,00 zł. 
w roku 2025 - 47.858.795,00 zł. w tym majątkowe - 4.608.795,00 zł. 
w roku 2026 - 50.327.145,00 zł. w tym majątkowe - 4.750.145,00 zł. 
w roku 2027 - 52.917.751,00 zł. w tym majątkowe - 5.972.751,00 zł. 
W roku 2023 wydatki bieżące zaplanowano przyjmując ich wzrost o stopień inflacji. 
Na wydatki inwestycyjne planuje się zaciągnięcie kredytu lub pożyczki w kwocie 6.000.000, 
OO zł. z terminem spłat od roku 2024. 
Kwota wydatków inwestycyjnych finansowanych kredytem w roku 2023 uzależniona będzie 
od środków, jakie gmina pozyska w związku z aplikowanymi wnioskami oraz 
rozstrzygnięciem przetargów. 
Planowane zadłużenie gminy na koniec roku 2027 wynosi - O zł. 



Przedsięwzięcia 

Planowane limity przedsięwzięć określono na lata 2023 - 2024 w łącznej kwocie 
27.970.260,02 w tym w roku 2023 - 24.970.260,02 zł. w tym: 
wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z 
udziałem środków o których mowa w art. 5 ust. I pkt.2 i 3 ustawy o finansach publicznych. 
Wydatki bieżące: 
- centrum usług środowiskowych dla mieszkańców powiatu opoczyńskiego

zadanie realizowane od roku 2020 do 2023. Umowa zawarta z Fundacją Dar Dla 
Potrzebujących. 

W roku 2022 gmina otrzyma kwotę 59.495,37 zł., udział gminy - 6.000,00 zł. 
Cel - zapewnienie usług opiekuńczych i specjalistycznych dla 23 osób niesamodzielnych 

zamieszkałych na terenie Gminy Drzewica. 
- Wesołe Smyki - nowa grupa - zadanie realizowane od listopada 2021 na podstawie 
umowy zawartej z województwem łódzkim, umowa do roku 2023. 
Planowany limit wydatków - 100.558,39 zł. 
Wydatki majątkowe: 
- zmniejszenie emisji zanieczyszczeń poprzez wymianę źródeł ciepła w Gminie 
Drzewica. 
Zadanie przesunięte do realizacji na rok 2023. Powodem przesunięcia terminu realizacji była 

konieczność weryfikacji uczestników w projekcie 
(108 uczestników). 

Zgodnie z umową gmina otrzyma dofinansowanie w łącznej kwocie - 2.798.895,26 zł. 
Planowane łączne nakłady w roku 2023 wyniosą 3.215.711,26 złotych. 
Cel - zmniejszenie emisji zanieczyszczeń, w gminie Drzewica poprzez realizację projektu 
polegającego na wymianie źródeł ciepła w budynkach mieszkalnych, przyczyniającego się do 
ograniczenia strat ciepła i poprawy efektywności energetycznej. 

- Odnawialne źródła energii w Gminie Drzewica. 
Zaplanowane zadanie realizowane będzie w roku 2023. W projekcie zaplanowano udział 31 O 
uczestników. Planowane nakłady na rok 2023 wynoszą - 4.968.493,00 zł. 
Cel- ograniczenie oddziaływania energetyki na środowisko oraz poprawa efektywności 
energetycznej poprzez wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w budynkach prywatnych 
na terenie Gminy Drzewica. 
- Cyfrowa gmina - rozwój cyfrowy gminy. 
Zadanie realizowane w latach 2022 - 2023, nakłady roku 2023 - 65.000,00 zł. 
Cel - rozwój cyfrowy gminy oraz zwiększenie i wzmocnienie cyberbezpieczeństwa ( 
cyfrowej odporności na zagrożenia). 
Wydatki na programy, projekty inne. 
Wydatki majątkowe 
- Rozbudowa oczyszczalni ścieków. 

Realizacja zadania zaplanowana na 2021 - 2023 o łącznych nakładach finansowych -
14.305.002,00 zł. w tym limit 2023 - 13.555.002,00 zł. 
Gmina otrzyma dofinansowanie w kwocie 12.238.516,43 zł. z programu POLSKI ŁAD. 
Zakres prac - budowa komory rozdzielczej, zbiornika retencyjno - uśredniającego, 

biologicznego reaktora wielofunkcyjnego, budynku stacji dmuchaw, instalacji 
fotowoltaicznej, komór pomiarowych. 
- Budowa budynków o funkcji sportowej, kulturalne i turystycznej na terenie gminy 
Drzewica (Idzikowice, Świerczyna, Radzice). 

Zadanie przewidziane do realizacji na lata 2022 -2024. 
Zadanie dofinansowane z programu POLSKI ŁAD. 



W roku 2023 planowane nakłady - 3.000.000,00 zł., 
w roku 2024 - 3.000.000,00 zł. Gmina posiada wstępną promesę na dofinansowanie 
zadania. 
Cel - rozwój bazy obiektów sportowych, kulturalnych i turystycznych. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Janusz Reszelewski 
- Irena Jóźwicka 
- Dorota Wiktorowicz 
- Włodzimierz Pomykała 
- Dorota Wiktorowicz 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Drzewica 
na lata 2023 - 2027. 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Lech Nowak, Barbara 
Olczykowska, Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, 
Łukasz Sobolewski, Andrzej Szczepanik, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 
Eugeniusz Wrzesień 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Drzewica na rok 2023. 

P. Skarbnik poinformowała, że w dniu 10 listopada 2022 roku Burmistrz wydał Zarządzenie 
Nr 106/2022 w sprawie projektu budżetu Gminy Drzewica na 2023 rok. Projekt budżetu na 
2023 rok został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w terminie do 
15 listopada br. 

Burmistrz Drzewicy Janusz Reszelewski przedstawił główne założenia budżetowe. 
Podkreślił, że jest to budżet zdecydowanie proinwestycyjny, a jednocześnie bezpieczny, 
ponieważ pokrycie kosztów związanych zarówno z wydatkami majątkowymi, jak i 
wydatkami bieżącymi zapewnia realizację wszystkich nałożonych na samorząd zadań i 
obowiązków. 

Zaprezentowany projekt budżetu spotkał się z aprobatą radnych. 

P. Skarbnik odczytała Uchwalę Nr 11/318 /2022 z dnia 13 grudnia 2022 roku Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej 
projektu budżetu Gminy Drzewica na 2023 rok. 
RIO pozytywnie zaopiniowało projekt budżetu Gminy Drzewica na 2023 rok z uwagą 
zawartą w uzasadnieniu. 



Pani Skarbnik poinformowała, że podstawą samodzielnie prowadzonej gospodarki finansowej 
gminy jest podjęcie przez Radę Miejską uchwały budżetowej na dany rok budżetowy. 

Podjęcie uchwały poprzedzone jest zaopiniowaniem opracowanego przez Burmistrza projektu 
budżetu przez Regionalna Izbę Obrachunkową oraz Radę Miejską w Drzewicy. 
Opracowany na 2023 rok projekt budżetu gminy jest rocznym planem dochodów i wydatków 
oraz przychodów i rozchodów. 
Określa nakłady na nieprzewidziane do realizacji zadania inwestycyjne oraz wydatki bieżące. 
Plan budżetu sporządzony został w celu sfinansowania publicznych zadań własnych gminy, 
zadań zleconych i powierzonych gminie oraz zadań, które będą realizowane na podstawie 
porozumień. 

Dochody na zadania inwestycyjne zaplanowano zgodnie z zawartymi już umowami oraz 
zadania przewidziane do realizacji w 2023 roku. Ustalone dochody uwzględniają możliwe ich 
uzyskanie w roku 2023, a wydatki określają planowane kwoty na zadania bieżące oraz 
realizację planowanych inwestycji. 
W ciągu roku 2023 dochody mogą ulegać zmianie z tytułu korekty własnych planów, 
pozyskiwania dodatkowych środków na zadania własne, bieżące 
i inwestycyjne, zmiany kwot subwencji, dotacji, środków na zadania zlecone. 
W projekcie budżetu na rok 2023 określono: 
Dochody w kwocie - 75.090.989,37 zł., w tym: 
- dochody bieżące w kwocie - 45.355.828,48 zł„ co stanowi 60,4 % ogólnej 

kwoty dochodów 
- dochody majątkowe w kwocie - 29.735.165,89 zł„ co stanowi 39,6 % ogólnej 

kwoty dochodów 
Wydatki w kwocie - 83.827.650,55 zł. w tym: 
- wydatki bieżące w kwocie - 47.446.999,29 zł„ co stanowi 56,6 % wydatków 
ogółem 

- wydatki majątkowe w kwocie - 36.380.651,26 zł., co stanowi 43,4 % 
wydatków ogółem 

Planowany deficyt budżetu wynosi - 8.736.661,18 zł. i zostanie sfinansowany: 
-z planowanych do zaciągnięcia pożyczek i kredytów w kwocie 6.000.000,00 zł 
-z nadwyżki z lat ubiegłych - 2.637.237,18 zł. 
- spłaty wcześniej udzielonej pożyczki - 99.424,00 zł. 
Planowane przychody na rok 2023 wyniosą 8.784.025,50 zł. w tym: 
- planowane do zaciągnięcia pożyczki i kredyty na rynku krajowym 

- 6.000.000,00 zł . 

- przychody ze spłaty pożyczki udzielonej z budżetu 2022 - 99.424,00 zł. 
- nadwyżki z lat ubiegłych - 2.684.601,50 zł. 
Planowane rozchody budżetu na rok 2023 wyniosą 47.364,32 zł. w tym: 
- spłata rat kapitałowych pożyczki zaciągniętej w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi na zadanie inwestycyjne 
Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej ulica Szkolna w kwocie 
- 47.364,32 zł. 

Planowane zadłużenie na dzień 31.12.2023 r. wynosić będzie - 6.047.364,32 zł. w tym: 
- Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 

- 47.364,332 zł. 
- zadłużenie z tytułu planowanych do zaciągnięcia pożyczek i kredytów w 2023 
roku - 6.000.000,00 zł. 

Pani Skarbnik wyjaśniła na jakiej podstawie określono: 
-planowane dochody majątkowe, 
- planowane do uzyskania w 2023 roku wielkości dochodów bieżących. 



Wydatki 
W budżecie gminy na rok 2023 zaplanowano środki na realizację zadań bieżących oraz zadań 
inwestycyjnych. 
Plan wydatków roku 2023 obejmuje wydatki Urzędu Miejskiego oraz 10-ciu podległych 
jednostek. Zaplanowane wydatki bieżące w roku 2023 zapewniają bieżące funkcjonowanie 
wszystkich placówek zapewniając ciągłość ich funkcjonowania z uwzględnieniem pilności 
i celowości oraz hierarchią potrzeb każdej jednostki. Budżet wydatków bieżących zakłada 
wzrost wydatków rzeczowych o stopień inflacji, natomiast wydatki na energię elektryczną 
zaplanowano z 30 % wzrostem. 
Pani Skarbnik przedstawiła planowane wydatki bieżące w poszczególnych działach. 

Wydatki majątkowe na rok 2023 określono w wysokości 36.380.651,26 zł. 
Zadania inwestycyjne gmina realizowała będzie przy udziale środków zewnętrznych (Polski 
Ład, Regionalnego Programu Operacyjnego) oraz środków własnych. 

Wielkość nakładów na zadania inwestycyjne może ulec zmianie, bowiem są to wielkości 
szacowane, które mogą zmienić wartość po rozstrzygnięciu przetargów. Zadania inwestycyjne 
realizowane ze środków Rządowego Funduszu Polski Ład zostały określone w kwocie 
24.055.002,00 zł„ z czego dofinansowanie z Polskiego Ładu wynosi 21.488.516,43 zł. 
Pani Skarbnik poinformowała, jakie zadania i na jaką kwotę będą realizowane 
w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład, Regionalnego Programu Operacyjnego, 
ze środków unijnych oraz z własnych środków gminy. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 
Uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Drzewica na rok 2023 . 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ : O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Lech Nowak, Barbara 
Olczykowska, Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, 
Łukasz Sobolewski, Andrzej Szczepanik, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 
Eugeniusz Wrzesień 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych przysługujących radnym Rady Miejskiej w Drzewicy. 

P. Andrzej Krzyżanowski- Sekretarz Miasta poinformował, że Wojewoda Łódzki w dniu 
2 grudnia 2022 r. skierował do nas pismo i powołując się na wyrok sądowy wyjaśnił, że w/w 
uchwała jest aktem prawa miejscowego. I to jest tylko ta zmiana. Wysokość diet pozostaje 
bez zmian. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Andrzej Krzyżanowski 
- Dorota Wiktorowicz 



Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych przysługujących radnym Rady Miejskiej w Drzewicy. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Lech Nowak, Barbara 
Olczykowska, Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Komad Sobolewski, 
Łukasz Sobolewski, Andrzej Szczepanik, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 
Eugeniusz Wrzesień 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Drzewicy. 

P. Jarosław Bomba-Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Budownictwa i Inwestycji 
wyjaśnił, że w dniu 01 grudnia br. wpłynęła skarga na Burmistrza w związku 
z niewykonywaniem przez niego czynności nakazanych prawem, polegających na 
zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. My się z tym nie zgadzamy, dokumenty są dostępne, plik 
jest poprawny, zweryfikowany, zgodny ze schematem ministerialnym. Plik zawiera plany na 
stronie GEO-SYSTEMU. W dniu 23.09. br. skarżąca złożyła skargę, w tym samym zakresie, 
do Sądu Administracyjnego w Łodzi. Sąd odrzucił skargę. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Jarosław Bomba 
- Dorota Wiktorowicz 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Drzewicy. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Lech Nowak, Barbara 
Olczykowska, Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Komad Sobolewski, 
Łukasz Sobolewski, Andrzej Szczepanik, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 
Eugeniusz Wrzesień 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, którym 
przewożone są dzieci i uczniowie z niepełnosprawnością z miejsca zamieszkania do 
integracyjnego przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej 
formy wychowania przedszkolnego oraz ośrodka rewalidacyjno- wychowawczego. 

P. Agnieszka Kopytowska-Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół 
w Drzewicy poinformowała, że w związku ze zmianą przepisów ustala się stawkę za 1 km 
przebiegu pojazdu, którym rodzice dziecka niepełnosprawnego dowożą to dziecko z miejsca 
zamieszkania do integracyjnego lub specjalnego przedszkola, oddziału przedszkolnego 
w szkole podstawowej, innej formy wychowania przedszkolnego, ośrodka rewalidacyjno
wychowawczego w wysokości: 
1) dla pojazdu o pojemności skokowej silnika do 900 cm.3 - 0,5214 zł. 
2) dla pojazdu o pojemności skokowej silnika powyżej 900m3 - 0,8358 zł. 
3) dla motocykla - 0,2302 zł. 
4) dla motoroweru- 0,1382 zł. 



Traci moc Uchwała Nr XLIX/341/2022 z dnia 31 sierpnia 2022 r. Rady Miejskiej w Drzewicy 
w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Drzewica na rok szkolny 
2022/2023. 
W dyskusji wzięli udział: 
- Agnieszka Kopytowska 
- Dorota Wiktorowicz 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, którym 
przewożone są dzieci i uczniowie z niepełnosprawnością z miejsca zamieszkania do 
integracyjnego przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole podstawowej, innej formy 
wychowania przedszkolnego oraz ośrodka rewalidacyjno- wychowawczego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: O 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zdzisław Abramczyk, Witold Gapys, Renata Kałużna, Jan Michalski, Lech Nowak, Barbara 
Olczykowska, Karol Podogrocki, Włodzimierz Pomykała, Joanna Popis, Konrad Sobolewski, 
Łukasz Sobolewski, Andrzej Szczepanik, Krzysztof Walczyk, Dorota Wiktorowicz, 
Eugeniusz Wrzesień 

12. Przedstawienie planów pracy komisji na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu przewodniczącym stałych komisji Rady Miejskiej 
w Drzewicy, którzy przedstawili plany pracy komisji na 2023 rok. 
- P. Włodzimierz Pomykała- Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego, 
- P. Lech Nowak - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, 
Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych, 
- P. Renata Kałużna-Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Komunalnej, 
- P. Zdzisław Abramczyk - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
Uwag nie wniesiono. Plany pracy zostały przyjęte. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Włodzimierz Pomykała 
- Dorota Wiktorowicz 
-Lech Nowak 
- Dorota Wiktorowicz 
- Renata Kałużna 
- Dorota Wiktorowicz 
- Zdzisław Abramczyk 
- Dorota Wiktorowicz 

13. Wolne wnioski, sprawy różne. 

Burmistrz podziękował radnym za przyjęcie budżetu na 2023 rok w sposób jednomyślny, 
Pani Skarbnik za jej pracę , za przygotowanie projektu budżetu. 
Słowa podziękowania i życzenia noworoczne skierował również w kierunku sołtysów. 
Do życzeń dołączyła też Przewodnicząca Rady. 



Radna p. Barbara Olczykowska podziękowała za realizację inwestycji, szczególnie za ostatnio 
wykonywaną tj. przyłącze wodno- kanalizacyjne. 

Burmistrz podkreślił, że jest miło jak wybrzmi głos podziękowań. Nie często zdarza się 
w samorządach, żeby zgłoszenia od mieszkańców samorząd chciał i mógł zrealizować. 
Dzięki temu gmina może się rozwijać. Możemy pozytywnie odpowiedzieć, żeby 
mieszkańcom lepiej się żyło . Drzewica była jedną z pierwszych gmin, która załatwiła węgiel 
mieszkańcom. W spólnym frontem, wyzwaniem udało się to zorganizować. Burmistrz 
podziękował pracownikom za pracę, za współpracę, bo tylko wspólna praca jest szansą, żeby 
tym wyzwaniom skutecznie stawić czoła do nowych zadań, które do nas przychodzą. Pojawia 
się nowy pomysł na finansowanie zabytków nie tylko naszych, ale również zabytków, które 
mają innych właścicieli, ale gmina musi to przepracować. Środki zewnętrzne w ramach 
Polskiego Ładu dedykowane na zabytki g to gmina ma być wnioskodawcą, czyli składamy 
wniosek i go rozliczamy. Praca urzędników jest oceniana bardzo różnie, ale nie wszyscy 
wiedzą za co odpowiadamy i na czym ta praca polega. Nie każdego petenta jesteśmy w stanie 
w sposób zadowalający załatwić, bo bywa różnie, jeżeli chodzi o możliwości, ramy prawne, 
ale ważne, że dzięki współpracy udaje nam się zrobić dużo i dobrych rzeczy. 
Burmistrz wyraził zadowolenie, że radni i mieszkańcy to doceniają. 

P. Andrzej Krzyżanowski - Sekretarz Miasta w imieniu wszystkich pracowników Urzędu 
złożył serdeczne podziękowania za słowa docenienia. 

P. Paweł Małek-Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej w Drzewicy podziękował 
Burmistrzowi, radnym, pracownikom za kolejną realizację zadania tj. oświetlenie LED-owe, 
na obydwu osiedlach. Poprawiło się bezpieczeństwo - jest to ocena mieszkańców osiedli. 
To jest nie tylko porządek i ład na osiedlach, ale również spore oszczędności, ponieważ 
lampy LED-owe są mocniejsze i zużywają mniej prądu. 
Pan Prezes złożył życzenia, wszystkiego dobrego w Nowym Roku, żeby Nowy Rok przyniósł 
mniej sporów i wątpliwości. Podkreślił, że z ludźmi niejednokrotnie trzeba bardzo dużo 
rozmawiać, a przeciwności pokonywać. Podkreślił, że mówi to z pozycji urzędnika, którym 
był przez dwa lata. 

Burmistrz - „ jak Pan Prezes wspomniał wiemy doskonale o czym mówimy, jeżeli chodzi 
o ilość pracy, która w Urzędzie jest wykonywana i jak jeszcze idzie w parze z jakością, to 
mamy wspólnie z tego satysfakcję." 

Burmistrz jeszcze raz złożył życzenia noworoczne i zaprosił na spotkania opłatkowe, które 
odbędą się w poszczególnych miejscowościach, zgodnie z harmonogramem w dniach 
od 9 do 15 stycznia 2023 roku. 

W dyskusji wzięli udział: 
- Janusz Reszelewski 
- Dorota Wiktorowicz 
- Barbara Olczykowska 
- Dorota Wiktorowicz 
- Janusz Reszelewski 
- Dorota Wiktorowicz 
- Janusz Reszelewski 
- Dorota Wiktorowicz 



14. Zamknięcie obrad sesji. 
Ponieważ więcej spraw nie zgłoszono, a porządek obrad został zrealizowany Przewodnicząca 
Rady Miejskiej w Drzewicy Pani Dorota Maria Wiktorowicz podziękowała obecnym za 
czynny udział i zamknęła obrady LIV Sesji Rady Miejskiej w Drzewicy. 

Przygotował( a): Jolanta Zawadzka 

Protokólant: Ewa Wałdoch 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Drzewicy 

Dorota Maria Wiktorowicz 


